

# 持續專業進修活動：「網絡安全和數據保護」

## CPD Activity: "Cybersecurity and Data Protection"

為應對行業日益使用人工智能所帶來的網絡安全風險，以及讓持牌人了解有效防止資料外洩及應對網絡威脅的方法，監管局與香港網絡安全事故協調中心於2025年11月3日合辦了名為「網絡安全和數據保護」的網絡研討會。席間香港網絡安全事故協調中心代表向持牌人分享如何識別網絡威脅，並提供正確處理及保護個人及客戶資料的方法，降低潛在風險，保障個人、客戶與企業的信息安全。是次研討會吸引了接近90位持牌人參加。

### 「自製長糧，精彩起飛」

另外，為提升持牌人對退休金融策劃及「HKMC 退休3寶」有更深入的認識，監管局與香港按揭證券有限公司（按揭證券公司）於2025年10月8日合辦一個題為「自製長糧，精彩起飛」的講座。按揭證券公司代表曾浩斌先生介紹了安老按揭計劃及保單逆按計劃內容。講座吸引了超過100位持牌人參加，反應熱烈，是次講座會於2026年3月2日再次舉辦。欲了解更多有關安老按揭及保單逆按詳情，請掃描下方的二維碼或致電HKMC退休3寶熱線：2536 0833。



To address the cybersecurity risks arising from the industry's growing use of AI and to help licensees understand effective ways to prevent data leaks and respond to cyber threats, the EAA co-hosted a webinar titled "Cybersecurity and Data Protection" with the Hong Kong Computer Emergency Response Team Coordination Centre ("HKCERT") on 3 November 2025. During the session, representatives from the HKCERT shared how licensees can identify cyber threats. They also provided guidance on proper handling and protecting personal and client data to reduce potential risks and ensure the information security of individuals, clients and businesses. The webinar attracted nearly 90 licensees.

### "Start a Wonderful Journey"

Additionally, to enhance licensees' understanding of financial planning for retirement and the "HKMC Retire 3", the EAA co-hosted a seminar titled "Start a Wonderful Journey" with the Hong Kong Mortgage Corporation Limited ("HKMC") on 8 October 2025. Mr Ben Ho-pan Tsang, a representative from the HKMC, introduced the Reverse Mortgage Programme and the Policy Reverse Mortgage Programme. The seminar attracted over 100 licensees, with enthusiastic feedback. The seminar will be held again on 2 March 2026. For further information about the Reverse Mortgage Programme and the Policy Reverse Mortgage Programme, please scan the QR code below or call the "HKMC Retire 3" hotline at 2536 0833.

